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Datum:  2021-03-20 kl 13:07-17:29 
 
Sammanträde: Årsmöte 
 
Plats:  Digitalt via plattformen ZOOM 
 
 
 
Ordförande:  Isabella Hagnell Westermark 
 
 
 
Sekreterare:  Kattis Linné 
 
 
 
Justerare:  Anette Ekberg  
 
 
 
Justerare:  Niclas Crona 
 
 
108 röstberättigade medlemmar är närvarande. 
 
 
§01. 

 
Årsmötets öppnande 
Ordförande Joakim Hagelin Adeby inleder årsmötet med en kort 
summering av året 2020.  Omorganisationen som påbörjats året före 
genomfördes. Coronapandemin påverkade så att den fysiska 
verksamheten fick hålla stängt och föreningen fick tänka om och nytt 
och introducera en digital verksamhet. Ett nätverk med medlemmar 
har hjälpt andra medlemmar att handla osv. SDF har fått den fina 
möjligheten att hyra en gård där verksamhet kan bedrivas så 
småningom. Styrelsen vill tacka ny och gammal personal och alla 
medlemmar för året som gått. 
Han förklarar det 153:e årsmötet öppnat. 
 
Parentation för de medlemmar som avlidit under 2020: 
 
Yngve Ingvarsson 
Ingemar Seidlitz 
Elise Edwall 
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Årets medlem 
Joakim presenterar årets medlem 2020, Erika Lindberg, med följande 
motivering: 
Erika Lindberg är en aktiv medlem hos Stockholms Dövas Förening 
vilket märktes ännu mer under året 2020 då på grund av rådande 
pandemi har föreningen inte kunnat erbjuda fysiska träffar eller 
verksamhet. Det var istället digital verksamhet som gällt under år 
2020. Erika var en av medlemmarna som verkligen ställde om och var 
aktiv under året genom att delta på olika slags digitala verksamhet och 
möten. Erika har också lämnat in olika förslag på digital verksamhet 
och har även ställt upp och lett diskussionsgrupper. 
Erika har även under året varit aktiv när det gällt tillgänglighet inom 
vården och teckenspråkstolkning och påpekat olika situationer som 
synts och uppstått i samband med pandemin. 
Stockholms Dövas Förening välkomnar engagerade medlemmar och 
olika förslag på idéer och Erika Lindberg är ett föredöme om hur en 
medlem kan engagera sig inom en lokal förening och inspirera 
fler medlemmar. 
 

 
§02. 

 
Fastställande av röstlängd 
 
Årsmötet beslutar att fastställa att 
108 röstberättigade medlemmar finns på plats. 

  

 
§03. 

 
Val av mötesordförande 
Valberedningen föreslår Isabella Hagnell Westermark till 
mötesordförande. 
 
Årsmötet beslutar att 
välja Isabella Hagnell Westermark till mötesordförande. 

  

 
§04. 

 
Val av mötessekreterare 
Valberedningen föreslår Kattis Linné till mötessekreterare. 
 
Årsmötet beslutar att 
välja Kattis Linné till mötessekreterare. 

  

 
§05. 

 
Val av justerare och rösträknare 
Valberedningen föreslår Anette Ekberg och Niclas Crona till justerare 
och rösträknare. 
 
Årsmötet beslutar att 
välja Anette Ekberg och Niclas Crona till justerare och rösträknare. 
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§06. Årsmötets utlysande 
 
Årsmötet beslutar att 
årsmötet blivit stadgeenligt utlyst. 

 
§07. 

 
Valberedningens nomineringslista och ev. motkandidater 
Valberedningen presenterar nomineringslistan enligt följande: 
 
Ordförande: 
Joakim Hagelin Adeby (omval)  
 
Ledamöter för två (2) år: 
David Farkas omval  
Ragnar Veer omval  
Charlotte Eriksson omval  
Magnus Nordström omval  
 
Årsmötet tackar för informationen. 

  
 

 
§08. 
 

 
Årsredovisning 
 
Verksamhetsberättelse 2020 
 
Årsmötet beslutar att 
godkänna verksamhetsberättelsen för 2020. 
 
Årsredovisning 2020 
Styrelsen föreslår att årets överskott på 136 522kr flyttas över till 
föreningens kapital. 
 
Årsmötet beslutar att 
godkänna årsredovisningen för 2020. 

  
 
 
Bil. 1 
 
 
 
 
Bil. 2 

 
§09. 

 
Revisionsberättelse 
Det föreligger en revisionsberättelse. 
 
Årsmötet beslutar att 
lägga revisionsberättelsen till handlingarna.  
 

  
Bil. 2 

 
§10. 

 
Ansvarsfrihet för styrelsen 
Frågan ställs till årsmötet om ansvarsfrihet för styrelsen. 
 
Årsmötet beslutar att 
bevilja styrelsen ansvarsfrihet. 
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§11. Beslut om antal ledamöter 
Styrelsen föreslår att antalet ledamöter fastställs till 8 (oförändrat). 
 
Årsmötet beslutar att 
fastställa antalet ledamöter till 8. 

 
§12. 

 
Fastställande av arvode för styrelse och revisorer och valberedning 
Styrelsen föreslår följande arvoden: 
Styrelsearvode 80 000 kr (oförändrat) 
Valberedningen 1 500 kr per person (oförändrat) 
Förtroendevald revisor 1 500 kr (oförändrat) 
 
Årsmötet beslutar att 
godkänna styrelsens förslag till arvode för styrelse, valberedning och 
revisorer. 

  

 
§13. 

 
Behandling av propositioner 
Proposition 1 
Stadgeändringar 

  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Styrelsens förslag (fet text är de förändringar som föreslås) 
8.2 Styrelsens medlemmar 
Styrelsen består av en ordförande och sex ledamöter om inte årsmötet 
beslutar annat. Styrelsens ordförande och minst hälften av 
ledamöterna ska vara döva. Ordföranden väljs för ett år i taget. 
Styrelseledamöterna väljs på två år - hälften ena året och hälften 
andra året. Valbara till styrelsen är medlemmar som fyllt 18 år. 
 
§ 11 Valberedningen 
På årsmötet väljs tre personer, varav en sammankallare, till 
valberedning för ett år i taget. Valberedningen förbereder alla val 
som ligger inom deras ansvarsområde och ska arbeta efter 
arbetsordningen för valberedningen, som fastställts av årsmötet. 
Valbara till valberedningen är medlemmar hos föreningen. 
 
Motivering 
§ 8.2 Styrelsens medlemmar 
Till årsmötet har det inkommit en motion gällande fastställandet av 
antalet ledamöter. Styrelsen anser att det är fördelaktigt att bibehålla 
möjligheten i samband med årsmötet bestämma antal ledamöter 
utifrån behovet som bedöms just då. Det ger större flexibilitet för 
föreningen utan att behöva justera stadgar varje gång. Styrelsen anser 
att sex ledamöter är en bra vägledning för valberedningens arbete. 
 
 
 
 

 Bil. 3 
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§14. 

§ 11 Valberedningen 
De som vill sitta med i föreningens valberedning ska vara medlemmar 
hos föreningen. 
 
Årsmötet beslutar att 
Godkänna styrelsens proposition. 
 
Behandling av motioner 
 
Motion 1  
Färre styrelseledamöter 
 
Motivering:  
Enligt SDFs stadgar, § 8 Styrelsen, under 8.2 Styrelsens medlemmar 
stod det att ”Styrelsen består av en ordförande och åtta ledamöter om 
inte årsmötet beslutar annat”, vilket oftast blir nio styrelse-
medlemmar. Om vi tittar på kanslibefattning som det ser ut idag skulle 
styrelsen jobba mer effektivt med sju styrelsemedlemmar och 
tidsmarginal för styrelsebeslut blir snabbare. Den 
stadgemeningen i nuvarande form behöver ändras så att varje 
årsmöte inte behöver gå till beslut om antal styrelsemedlemmar. Det 
underlättar också valberedningens arbete när de söker nya 
styrelsekandidater. 
 
Yrkande: 
- Att årsmötet går till beslut att ändra stadgar under paragraf 8 och 
minska antal styrelsemedlemmar från nio till sju, vilket nu blir en 
ordförande och sex ledamöter. Den nya formuleringen blir så här: 
”Styrelsen består av en ordförande och sex ledamöter” och även 
ändra på andra platser i stadgar och arbetsordningen för 
valberedningen där det behövs. 
- Vid bifall gäller detta från och med årsmötet 2022, så att 
valberedningen vet hur de ska arbeta. 
 
Styrelsens yttrande: 
Styrelsen anser att det är fördelaktigt att bibehålla möjligheten att i 
samband med årsmötet bestämma antal ledamöter utifrån behovet 
som bedöms just då. Det ger mer flexibilitet för föreningen utan att 
behöva justera stadgar varje gång. Då motionären vill i samband med 
motionen sänka antalet ledamöter också ta bort möjligheten till 
flexibilitet så anser styrelsen att motionen ska avslås. Däremot 
presenterar styrelsen istället en proposition där styrelsen föreslår 
ändring på antalet ledamöter från tidigare åtta till sex för en tydligare 
vägledning till valberedningens arbete. 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
Bil. 4 
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Styrelsen föreslår avslag av motion 1.  
 

 
Årsmötet beslutar att 
avslå motionen. 
 
Motion 2  
Samlokalisering med andra lokala aktörer i Stockholm 
 
Motivering: 
Det finns olika föreningar, företag eller aktörer som bedriver sin 
verksamhet på samma värdegrund som SDF fast lever på egna öar 
med sin respektive lokal, vilket konstaterar ett stort behov av att ingå i 
en och samma byggnad. Stockholms Dövas Förening behöver ta en 
aktiv roll i den här processen och inleda ett samarbete med 
exempelvis Stockholms Ungdomsråd, DUKiS, SIMA folkhögskola, 
SFI/TFI skolor, tolkbolag eller tolkutbildningar samt andra potentiella 
företag. IK Hephata eller nyetablerade företag som saknar egna 
lokaler behöver också räknas in här. Just nu pågår omlokalisering och 
stora renoveringsprojekt i hela Stockholm. Lokalhyra börjar bli mer 
kostsam och mycket av resurser går till administration. Flera av 
fastigheter går till salu nu. Inköp av fastighet eller gemensam 
lokalhyra, vilka fördelar och nackdelar finns med det? Det är något 
som dövföreningen behöver titta på. Det är ett utmärkt tillfälle med 
tanke på effekter av pandemin som öppnar upp möjligheten för 
nystart av mötesplatser och inte minst synliggöra teckenspråket. 
Långsiktigt minskar olika utgifter, såsom lokalhyra och administration 
och inte minst för att bevara den teckenspråkiga gemenskapen. 
Tillsammans är vi starkare sägs det. 
 
Yrkande: 
- Prioritera det här arbetet extra nu under 2021 och föra dialoger med 
ovannämnda organisationer. 
- Samla på underlag genom att göra en enkel kartläggning och se över 
vad för typ av behov i en byggnad skall ingå i samlokalisering. 
 
Styrelsens yttrande: 
Föreningen har i samband med föreningsmötet 16 februari 2021 gått 
ut med informationen om att föreningens lokaler är för tillfället 
uppsagda från och med juni 2022. Föreningen har nu startat 
processarbetet med att hitta nya lokaler och haft första mötet där 
det även bland annat diskuterades samlokalisering med andra 
organisationer. Arbetsgruppen anser att det är viktigt att föreningen 
inte ska agera hyresvärd genom att föreningen står på hyreskontrakt 
och låter andra organisationer hyra in sig då det kan innebära risker 
för föreningen ifall det skulle uppstå tomma ytor om hyresgäster 
flyttar eller inte har ekonomiska möjligheter att vara kvar. 

 
 
Bil. 5 
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Föreningen har även fått in två medlemmar i arbetsgruppen som 
kommer arbeta för att se till föreningen ska ha bra och tillgängliga 
lokaler från och med juni 2022, med eller utan andra organisationer. 
 
Styrelsen föreslår att anse motionen som besvarad. 
 
 
 
Årsmötet beslutar att 
Anse motionen som besvarad 
 
 
Motion 3 
Avveckla TeckenTydaren 
 
Motivering: 
Om det är något vi har lärt oss under pandemi så är det digitala 
förutsättningar. Diskussion om TeckenTydaren har pågått i flera år nu 
och vi behöver ta ett steg framåt. TeckenTydaren ges ut i pappersform 
sex gånger per år, vilket inte är nödvändigt nu när vi lever i ett 
informationssamhälle och får in ett flöde av nyheter via olika kanaler. 
Dessutom är det inte så miljövänligt med mycket papper till varje 
prenumerant. Stockholms Dövas Förening vinner stort om de 
omställer sin kommunikation utåt och kan ha en motsvarande 
streamingtjänst med olika information. För arkivering och specifika 
händelser som man vill bevara så finns det olika lösningar som 
föreningen kan titta på. Det är extra viktigt för personal att ha en 
tydlig och strukturerad arkivering, för att bevara dövas kulturarv, 
vilket kan ske i både digital eller/och pappersformat så att det blir rätt 
i tiden när man tittar tillbaka. Förutom sociala medier så finns det 
nyhetsbrev som ger stora vinster, som kan skickas ut till 
beslutsfattarna och andra berörda. Istället för sex utgivningar per år så 
får flera medlemmar exempelvis nyhetsbrev via email dubbelt så 
mycket. Det kan ske i kombination med den nya hemsidan fast det 
avgör styrelse och personal, de får fria händer att hantera frågan och 
börja agera nu. För att motverka digitalt utanförskap behöver SDF 
ordna utbildningar för dem som är ovan med tekniken och för dem 
som behöver extra stöd. Kansli får bistå med personer som är i stort 
behov av digital rådgivning eller vill behålla traditionsenligt 
pappersformat. 
 
Yrkande: 
- Avveckla TeckenTydaren från och med 2022. 
- Kansli får i uppdrag att etablera en tydlig kommunikationsplan och 
webbplattform på olika nivåer, som bemöter olika behov. 
- Etablera interna rutiner för arkivering, digitalt som fysiskt. 
- Bistå med hjälp för dem som verkligen behöver information via 

 
 
 
 
 
 
 
Bil. 6 
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pappersformat. 
 
Styrelsens yttrande: 
Föreningen följer utvecklingen med medlemstidningen och ser att 
tidningen fyller en stor funktion. Det bekräftas bland annat i vår enkät 
där önskemål för papperstidningen varit stort och det är även många 
som önskar att tidningen ska utkomma 6 gånger per år och inte färre. 
Som del av arbetet med ett av målen i verksamhetsplanen 2021 har 
föreningen även ett pågående arbete med att utöka antal e-
prenumentanter. Intresset för detta har hittills varit ganska lågt även 
om stor del av enkätsvaren sade att de kunde tänka sig vara e- 
prenumentant. Föreningen håller nu med en översyn över olika 
digitala plattform och planerar på sikt för olika slags information och 
kommunikation med medlemmar. Detta måste göras innan 
föreningen kan ta steget mot att avveckla medlemstidningen om det 
skulle bli aktuellt. 
Stockholms Dövas Förening har även en stor och viktig målgrupp som 
inte är helt tillfreds med den digitala tekniken och föreningen 
kommunicerar därför med målgruppen främst via Teckentydaren, 
speciellt nu under coronapandemin. 
 
Styrelsen föreslår avslag av motion 3. 
 
Motionären tar under mötet tillbaka yrkandet: 
- Bistå med hjälp för dem som verkligen behöver information via 
pappersformat. 
 
 
Årsmötet beslutar att 
Avslå yrkandet att avveckla TeckenTydaren från och med 2022. 
Anse yrkandet Kansli får i uppdrag att etablera en tydlig 
kommunikationsplan och webbplattform på olika nivåer, som bemöter 
olika behov vara besvarad. 
Anse att yrkandet Etablera interna rutiner för arkivering, digitalt som 
fysiskt vara besvarad 
 
 
 
Motion 4 
Stödmedlemskap – en möjlighet även för döva utanför Stockholm 
 
Motivering: 
I samband med Covid-19s framfart har Stockholms dövas förening 
ställt om verksamheten till en digital verksamhet. Tekniken har 
utvecklats, SDF har hängt med i utvecklingen och det har medfört att 
SDF erbjuder föreläsningar, kurser, möten med mera via Zoom. Att få 
delta i olika aktiviteter som SDF erbjuder krävs att man är medlem 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bil. 7 
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alternativt stödmedlem. Det positiva med SDFs digitala verksamhet är 
att ännu fler får möjlighet till att delta, det har också blivit populärt 
och många ser fram emot fler föreläsningar eller andra aktiviteter. Jag 
har sett att det finns döva i Sverige som haft ögonen på SDF och dess 
aktiviteter men inte kunnat delta eftersom de inte är medlem. De vill 
gärna delta men vill inte bli medlem i fler föreningar då de redan är 
medlem i sin hemort. Där tänker jag att en form av stödmedlemskap 
ska kunna erbjudas till döva utanför Stockholms län alternativt region. 
De döva som blir stödjande medlem ska inte heller ha rösträtt i möten 
och betalar fullt pris vid aktiviteter enligt stadgar. Se stadgar nedan: 
”4.4 Stödjande medlemskap 
Hörande personer och personer boende utanför Sverige kan bli 
stödjande medlem. Stödjande medlem får Teckentydaren och Dövas 
Tidning. Vid SDF:s övriga aktiviteter betalar stödjande medlem fullt 
pris. Stödjande medlem har inte rösträtt vid möten.” 
 
Yrkande: 
- Att Stockholms dövas förening också erbjuder stödmedlemskap till 
döva som inte bor i Stockholms län (eller regionen). 
 
Styrelsens yttrande: 
En stödjande medlem är enbart stödjande och stöttar föreningens 
arbete samt verksamhet och räknas inte som fullvärdig medlem. Det 
innebär även att en stödjande medlem inte har rätt att delta på 
aktiviteter som övriga fullvärdiga medlemmar. Föreningen måste även 
se till kraven på bidrag från Stockholms Stad. I kraven framgår det 
att minst 50% av föreningens medlemmar ska bo inom Stockholms 
Stad för att föreningen ska kunna erhålla bidrag av Stockholm Stad. 
Idag är vi på gränsen när det gäller antalet medlemmar från 
Stockholms Stad. Vi anser att vi behöver avvakta och följa processen 
med regionala arbetet hos Sveriges Dövas Riksförbund, då föreningen 
skickat en motion kring regional fördelning till kongressen 
juni 2021. Detta kan påverka medlemskapet och föreningens arbete 
framöver. Styrelsen tycker även att det är viktigt att bevara och stötta 
andra lokala föreningar och inte agerar som en rikstäckande förening. 
Styrelsen har även diskuterat tanken bakom motionen och beslutat att 
erbjuda möjligheten för medlemmar hos andra dövföreningar i Sverige 
att ta viss del av föreningens digitala verksamhet genom att erlägga en 
fast summa som gäller vissa digitala aktiviteter år 2021. 
 
Styrelsen föreslår avslag av motion 4. 
 
Årsmötet beslutar att 
avslå motionen 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bil. 8 
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Motion 5 
Vägledning och stöttning i dövfamiljefrågor av en utsedd person 
inom Stockholms Dövas Förening. 
 
Motivering: 
Döva familjer ställs inför många utmaningar, både små och stora, i 
samhället mestadels utifrån språkperspektivet. Så fort döva barn och 
döva föräldrar kommer ut från hemmets fyra väggar finns där 
utmaningar som de får möta.  
-Taxiresor – nu är det kommunernas ansvar att lösa taxiresorna till 
döva barn så att de kommer till en förskola eller förskoleklass där 
svenskt teckenspråk finns i språkmiljön. Tyvärr har vissa dövfamiljer 
fått avslag på ansökan om taxiresor av sina kommuner. 
-Hörselhabiliteringen - det är problematiskt att det inte finns någon 
implementerad dövkompetens där. Det behövs! Döva familjer ska 
bemötas med kunskap och förståelse för deras situation. 
-Språk - hur kan döva barns teckenspråksutveckling främjas och 
säkerställas i bland annat förskola och skola om ingen 
språkdokumentation finns? 
-Teckenspråkstolk - döva barn kan tappa glädje, motivation och 
intresse att utföra sina fritidsaktiviteter på grund av brist på 
teckenspråkstolk. Säkerställ döva barns möjlighet att delta på 
fritidsaktiviteterna! 
-Försäkringskassan - döva familjer kan behöva stöttning i att skriva och 
komma med argument i bland annat ansökan om omvårdnadsbidrag 
och merkostnadsersättning. 
 
Yrkande: 
- Utse en person inom föreningen som inriktar sig på dövfamiljefrågor 
och som även fungerar som kontakt till döva familjer. 
- Föreningen ska sträva för att det ska finnas ett liknade stöd på 
nationell nivå hos Sveriges Dövas Riksförbund så att alla dövfamiljer 
kan få samma stöd oavsett vart de bor. 
 
Styrelsens yttrande: 
Dövfamiljefrågor är ett brett område som behöver förtydligas och 
avgränsas så det blir tydligt med vilken typ av stöd och hjälp som ska 
bistås och i vilken omfattning. Föreningen har gärna dialog med 
nätverket för att se över detta. Styrelsen anser att det är ett viktigt 
område att uppmärksamma, utveckla dialog och skapa 
arbetssätt. Vi kan även se över verksamhetsplaner framöver från och 
med år 2022 så att frågorna blir en ännu naturligare del av 
föreningens arbete. Gällande stöd på nationell nivå har Stockholms 
Dövas Förening skickat in motioner till Sveriges Dövas Riksförbunds 
kongress kring frågorna som motionärerna lyfter och kommer följa 
detta upp i samband med kongressen och även framöver på andra 
håll. 
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Styrelsen föreslår bifall i motion 5. 
 
Årsmötet beslutar att 
bifalla motionen 
 
Motion 6 
Leksaksbibliotek 
 
Motivering: 
Klimatet är en av vår tids ödesfrågor och vi alla måste bidra till en 
hållbarare värld på de sätt vi kan. Det innebär bland annat att ändra 
våra konsumtionsvanor. Att köpa nytt hela tiden är inte hållbart, 
särskilt när många av oss redan har mer än vi behöver. Vi behöver bli 
bättre på att dela på det som redan finns. Cirkulär ekonomi, eller 
delningsekonomi, blir större och större i samhället idag. En cirkulär 
ekonomi innebär att man utnyttjar de saker som producerats så länge 
det går tills de är helt utslitna, i motsats till den köp-och-släng kultur 
som råder idag, där fullt fungerande saker ofta slängs bort. 
Naturskyddsföreningen skriver att “en övergång till cirkulär ekonomi 
är helt nödvändig om vi ska lyckas med det globala målet 
att minska konsumtionen”. Delningsekonomi innebär olika former av 
gemensamt ägande, eller möjlighet till att låna eller hyra saker, istället 
för att äga dom. Exempel på detta är tjänsten Hyber, som hyr ut 
barnvagnar, barnkläder och andra barnprylar till familjer. Att hyra 
istället för att köpa är smart då särskilt barnprylar är något som 
används en kort period, och sedan ofta slängs bort trots att de 
fortfarande är i fullgott skick. 
I Göteborg drevs mellan 2017 och 2020 ett Arvsfondsprojekt som 
hette “Leksaksbibliotek - för giftfri, jämställd och jämlik leksaksmiljö 
idag och imorgon”. Jag blev väldigt inspirerad av deras verksamhet 
och vill med denna motion föreslå att Stockholms Dövas Förening ska 
öppna ett liknande bibliotek, som ska drivas på ideell medlemsbasis. 
Jag som motionär leder gärna ett medlemsnätverk för den här 
verksamheten. Det finns många olika sätt att driva ett leksaksbibliotek 
och jag föreslår att årsmötet överlåter till motionären att bilda ett 
nätverk av ideella krafter som tillsammans lämnar ett förslag på hur 
SDF kan bedriva ett leksaksbibliotek, ideellt. 
Det här är bara ett förslag på hur ett leksaksbibliotek kan drivas: 
Biblioteket lånar ut leksaker, barnböcker, och kläder. Medlemskort i 
biblioteket kan antingen vara helt gratis, eller vara avgiftsbelagt med 
en mindre summa per år. Avgiften kan sen användas till att köpa in 
begagnade leksaker (i bra skick) till biblioteket. Oavsett form så ska 
leksaksbiblioteket vara en medlemsförmån för föreningens 
medlemmar. Det kan exempelvis ha öppet ett par timmar en lördag i 
månaden, då caféet samtidigt är öppet, och erbjuda en mötesplats för 
medlemmar med eller utan barn. Det skulle även kunna ha öppet 

 
Bil. 9 
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ibland på dagtid för daglediga (tex föräldralediga), vilket är en grupp 
som tidigare uttryckt önskemål om att föreningen ska erbjuda 
mötesplats för dom. Saker som finns i biblioteket ska inkomma till 
biblioteket genom donationer, och om ekonomisk möjlighet finns, 
genom vissa inköp. 
Den här motionen går i linje med SDFs klimatpolicy, och verkar även 
mot den ojämlikhet som finns i samhället. Trots att vi som mänsklighet 
lever i överflöd, är ojämlikheten på individnivå stor. Där vissa har råd 
att köpa nytt hela tiden, har många aldrig råd med nya leksaker. Ett 
leksaksbibliotek ger alla samma möjlighet att låna nya leksaker till sina 
barn, och att byta ut leksakerna med jämna mellanrum, för att 
stimulera sina barns utveckling, något som alla föräldrar självklart 
önskar för sina barn. 
 
Yrkande: 
- att ett nätverk inom Stockholms dövas förening bildas för att driva 
ett leksaksbibliotek i föreningens regi. 
- att nätverket får i uppgift att ta fram ett förslag på hur 
leksaksbiblioteket kan drivas, och presentera det för SDFs styrelse för 
godkännande. 
 
Styrelsens yttrande: 
Det är väldigt viktigt och bra att initiativ kommer från medlemmar och 
att föreningens medlemmar engagerar sig. Styrelsen är positiv till att 
ett nätverk bildas och tar gärna emot förslag på hur upplägget kan se 
ut och hur det kan fungera. Då det egentligen inte är föreningens 
uppgift att sköta ett leksaksbibliotek anser styrelsen att 
detta inte ska belasta kansliet eller styrelsen vilket åligger nätverket 
att tänka på. I övrigt ser styrelsen fram emot förslag och dialog om hur 
arbetssättet kan vara och utveckla detta. 
 
Styrelsen föreslår bifall i motion 6. 
 
Årsmötet beslutar att 
bifalla motionen 
 
 
 

§15. 
 
 
 
 
 

Val av styrelseordförande 
Valberedningen föreslår Joakim Hagelin Adeby som ordförande för ett 
(1) år. 
 
Årsmötet beslutar att 
välja Joakim Hagelin Adeby som ordförande för ett (1) år. 
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§16. Val av styrelseledamöter  
Valberedningen föreslår omval av följande ledamöter på två (2) år: 
David Farkas omval  
Ragnar Veer omval  
Charlotte Eriksson omval  
Magnus Nordström omval  
 
 
Årsmötet beslutar att 
välja David Farkas, Ragnar Veer, Charlotte Eriksson och Magnus 
Nordström till ledamöter på två (2) år. 

 
§17. 

 
Val av revisorer och revisorssuppleanter 
Valberedningen föreslår omval av revisorer och revisorsuppleanter för 
ett (1) år. Förslaget till revisorer består av auktoriserad revisor Johan 
Engdahl från Sonora Revision AB samt förtroendevald revisor Daniel 
Littorin. Till ersättare föreslås auktoriserad revisor från Sonora 
Revision AB och förtroendevald revisor Catarina Brink Högberg. 
 
Årsmötet beslutar att 
välja auktoriserad revisor Johan Engdahl från Sonora Revision AB samt 
förtroendevald revisor Daniel Littorin som revisorer och som ersättare 
en auktoriserad revisor från Sonora Revision AB och förtroendevald 
revisor Catarina Brink Högberg för en tid av ett (1) år. 

  

 
§ 18 

 
Val av valberedning 
Valberedningen föreslår omval av ledamöterna i valberedningen 
Gull-Britt Lindahl 
Alf Karlsson 
Jamila Ouahid 
 
Årsmötet beslutar att 
Välja Gull-Britt Lindahl, Alf Karlsson och Jamila Ouahid till valberedning 
för ett (1) år. 

  

 
§ 19 

 
Avslutning 
Isabella Hagnell Westermark lämnade över klubban till Joakim Hagelin 
Adeby och önskar Joakim lycka till som ordförande. Joakim tackar 
valberedningen och årsmötesfunktionärerna för deras arbete. 
Avslutningsvis tackar Joakim alla närvarande och förklarar årsmötet 
avslutat. 

  

 


